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Mai multe drumuri județene  
au fost afectate de inundații

Ambulanța SMURD i-a devenit 
sală de naștere unei mămici 
din Benești

JUDEȚ

O întâmplare mai puțin obișnuită a 
adus bucurie pe chipul unei mămici 
din localitatea Benești, dar și a 
paramedicilor veniți să o transporte 
la spital. Un bebeluș nu a mai avut 
răbdare și s-a născut în ambulanță.

După atâta izolare, restricții și dor 
de teatru, sibienii au participat la 
primele spectacole din această 
vară la Grădina BIS, organizate 
weekendul trecut. 
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Sibienii au participat la 
primele spectacole din 
această vară la Grădina BIS 

FC Hermannstadt a primit licența pentru sezonul 2020 – 2021 al Ligii I

Ploile puternice din ultimele săptămâni au afectat serios infrastuctura mai multor drumuri din 
județul Sibiu. Cele mai însemnate pagube s-au înregistrat pe Drumul Județean 142 J Șeica 
Mare – Șeica Mică, km 0-830 până la 0+900, acolo unde s-au produs alunecări de teren care au 
condus la ruptura părții carosabile în proporție de aproximativ 50%, pe DJ 106 M, intravilan co-
muna Gura Râului, unde au fost afectate două podețe transversale și  pe DJ 106 E Tilișca-Rod, 
unde s-au produs eroziuni ale terasamentelor. În plus, au mai fost afectate drumuri comunale, 
drumuri de exploatare și străzi din localitățile Moșna și Râu Sadului. 
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Inițial, Clubul FC Hermannstadt nu a primit licența pentru sezonul următor 
al Ligii 1, motivul fiind, datoriile către un fost jucător. Este vorba de Bruno 
Chalkiadakis, care a îmbrăcat tricoul FCH în perioada iulie 2018 – ianuarie 
2019, jucând doar opt partide pentru sibieni.
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Imaginea din 
bibliotecă 

În toată această perioadă dificilă, 

majoritatea ședințelor din instituțiile 

publice s-au ținut în mediul online și 

stând acasă am reușit să particip la 

câteva ședințe. Am sesizat în mai 

multe rânduri în cadrul acestor 

ședințe accentuarea unor teme de 

campanie a partidelor politice, atât a 

celor de la Guvernare, cât și a celor 

din opoziție și am mai remarcat un 

lucru care mi-a rămas bine întipărit 

în memorie: bibliotecile, bibliotecile 

iubiților noștri lideri. Consilieri locali, 

județeni, reprezentanți ai instituțiilor 

publice, ai ONG-urilor, parlamentari, 

corporatiști, reprezentanți ai presei 

și mulți alții, au ținut să își expună 

bibliotecile frumos colorate și șterse 

de praf. M-am întrebat care ar fi mo-

tivul pentru care să ții atât de mult 

să apari pe monitor cu biblioteca în 

spate și la ce folosește asta? Un 

răspuns ar fi imaginea. Dorința de a 

avea o anumită imagine, deoarece 

ținem tot mai mult la imagine și ne 

place să fim văzuți într-un anumit fel 

de cei din jurul nostru.  

La Sibiu, oamenii implicați în 

administrație și politică țin la ima -

ginea lor și încearcă să se pro-

moveze sub o formă sau alta prin 

toate mijloacele posibile. Toți se 

străduiesc și își doresc să își con-

tureze o imagine care să le aducă 

aprecierea mult dorită. Toți vor, 

puțini reușesc... Aș încheia cu un 

vers celebru al lui Arghezi: „Să vrei 

peste mie, să poți pân’la șase.”

Editorial

Daniel Supţirel

Mai multe drumuri județene  
au fost afectate de inundații

Ploile puternice din ultimele săptămâni au 
afectat serios infrastuctura mai multor dru-
muri din județul Sibiu. Cele mai însemnate 
pagube s-au înregistrat pe Drumul Județean 
142 J Șeica Mare – Șeica Mică, km 0-830 
până la 0+900, acolo unde s-au produs 
alunecări de teren care au condus la ruptura 
părții carosabile în proporție de aproximativ 
50%, pe DJ 106 M, intravilan comuna Gura 
Râului, unde au fost afectate două podețe 
transversale și pe DJ 106 E Tilișca-Rod, 
unde s-au produs eroziuni ale terasamen -
telor. În plus, au mai fost afectate drumuri co-
munale, drumuri de exploatare și străzi din 
localitățile Moșna și Râu Sadului. 

SC Drumuri și Poduri SA Sibiu, societate 
aflată în subordinea Consiliului Județean 
Sibiu, a intervenit timp de mai multe zile cu 

mai multe utilaje, pentru a degaja de aluviuni 
drumurile afectate și a le face practicabile 
circulației rutiere.  

Prefectul județului Sibiu, Mircea Crețu, a 
efectuat în acest sens o vizită de lucru, în co-
muna Râu Sadului pentru a evalua pagubele 
produse de torenții de apă proveniți de pe 
versanți și râul care tra versează localitatea.  

„Din cauza inun da țiilor în comuna Râul 
Sadului au fost afectate două drumuri intrav-
ilane, este vorba și despre un torent de pe un 
versant care a adus foarte mult pământ, pie -
triș și bolovani. S-a intervenit prompt de către 
Primăria Comunei Râu Sadului îm pre ună cu 
cei de la drumurile județene și cu cei de la 
Apele Române, îm piedicându-se intra rea 
apei în curțile oamenilor. Vom încerca să i -
den tificăm dacă există posibilitatea de a se 

finanța toate lucrările necesare din fondurile 
de rezervă a Guvernului în cazuri speciale.”, 
a spus prefectul Sibiului, Mircea Crețu. 

Comitetele locale pentru situațiile de ur -
gență din localitățile afectate s-au întrunit și 
au întocmit un raport operativ pe care l-au 
transmis Instituției Prefectului Județul Sibiu 
în vederea demarării procedurilor pentru a 
obține finanțare din Fondul de intervenție aflat 
la dispoziția Guvernului alocat din bugetul de 
stat pe anul 2020 pentru unele UAT-uri afec-
tate de calamități naturale. În acest sens, 
Instituția Prefectului Județul Sibiu a transmis 
Cancelariei Primului Ministru situația centra -
lizată a evaluării pagubelor cauzate de fe -
nomenele hidrometeorologice extreme în -
regis trate în luna iunie 2020.

Drum afectat de ploi
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Primăria Sibiu desfășoară o acțiune 
de dezinsecție împotriva țânțarilor

Primăria Sibiu, prin firma contractată, va 
desfășura în perioada 1-8 iulie o acțiune de 
dezinsecție pentru combaterea țânțarilor de 
pe domeniul public. Acțiunea, deși progra -
mată încă de la începutul lunii iunie, nu a 
putut fi realizată din cauza ploilor continue de 
pe parcursul lunii. Substanțele folosite sunt 
avizate de Ministerul Sănătății și vor fi îm -
prăștiate pe raza domeniului public al Mu-
nicipiului Sibiu pe o suprafață de 3.085.787 

mp, compusă din parcuri și zone verzi (inclu-
siv cele din zonele de blocuri), malurile râu -
rilor și pârâurilor, spațiile verzi ale unităților 
de învățământ, cele din Grădina Zoologică și 
din Cimitirul Municipal.  

Deși substanțele utilizate nu sunt pericu-
loase, persoanele cu pro bleme respiratorii 
sau cardiace, precum și copiii sunt rugate să 
nu intre în raza directă de acțiune a echipa-
mentelor de pulverizat. 

Proprietarul Trans Agape i-a scris lui Adrian Bibu
Numărul de mesaje generate de campania 

„Fii Primarul Sibiului!“, inițiată de platforma 
„Sibibu - Sibiul lui Adrian Bibu“ este în con tinuă 
creștere. Acestea cuprind idei pentru dez-
voltarea orașului, dar și recomandări cu privire 
la relația dintre administrație și comunitate. 
Între expeditorii mesajelor primite se numără 
și antreprenori locali, organizații non-profit și 
susținători ai candidatului la Primăria Sibiu: 

„Răspund îndemnului de a-i scrie lui Adrian 
Bibu“ spune Vasile Presecan, proprietarul 
companiei Trans Agape, în scrisoarea în care 
sintetizează câteva dintre opiniile sale. 

„În primul rând, aș face tot posibilul să in-
vestesc, nu prin împrumuturi BERD, ci să 
atrag, așa ca alte mari orașe, fonduri euro -
pene. Acum, în situația actuală, dacă tot avem 

excedent bugetar, aș pleda pentru cum -
părarea de imobile/terenuri din intersec țiile 
aglomerate din oraș (Milea/Semaforului, Mi -
lea/Ior ga, Cantemir/Cristianului/Mara mu re șului 
etc), le-aș propune spre demolare, pentru a 
avea loc un sens giratoriu. Amintesc că aceste 
imobile, în trecutul recent, au și fost de vân-
zare. Aș propune cumpărarea de imobile/te -
renuri spre demolare, construind în locul lor 
instituții de învățământ. Aș propune angajarea 
unui diriginte de șantier, onest și independent, 
care să monitorizeze investițiile publice ale 
Primăriei (se știe și se vede din avion „cali-
tatea“ lucrărilor din infrastructura orașului). Aș 
vizita unitățile de învățământ din oraș și, dacă 
tot am excedent bugetar de atâția ani, aș 
schimba parchetul din sălile de clasa (la unele 

școli e vechi de peste 40 de ani). Aș propune 
construcția unui complex sportiv, stadion, sală 
polivalentă, în zone de la marginea orașului, 
așa ca în mai toate orașele occidentale, iar 
până atunci vechiul stadion din parc l-aș păstra 
cu tribuna ac tu ală pentru an tre namente și 
spectacole artistice. În locul tribunei vechi aș 
amenaja o parcare publică, ce ar servi zonei 
centrale a orașului. Nu în ultimul rând aș gândi 
mai îndrăzneț, mai mare, și aș cere pă re -
rea/sfatul oamenilor onești din Sibiu, celor care 
au de monstrat ceva vis-a-vis de re construcția 
orașului.“ 

Campania „FII PRIMARUL SIBIULUI!“ a 
fost lansată în scopul de a  oferi o platformă 
de dialog despre viitorul orașului, sibienii fiind 
încurajați să își trimită sugestiile și ideile pe 
adrian.bibu@sibibu.ro

Colegiul Național „Gheorghe Lazăr“ din Sibiu, în 
top 10 pe țară la rezultatele Evaluării Naționale

Acest top a fost realizat calculându-se 
media aritmetică pentru mediile de la Evalu-
area Naţională ale tuturor elevilor din şcolile 
respective, iar Colegiul Național “Gheorghe 
Lazăr” din Sibiu a obținut 9.56. 

„O veche vorbă românească spune că 
„toamna se numără bobocii”. Pentru cei care 
își desfășoară activitatea în învățământ mo-
mentul bilanțului este finalul anului școlar, iar 
pentru absolvenții clasei a VIII-a el se nu -
mește Evaluare Națională. Odată apărute 
notele elevilor apar la nivel național, județean 
o sumedenie de statistici. Primul gând este 
îndreptat spre cei care au reușit peformanța 
notei maxime, zece, la ambele probe. În 
acest an școlar, în județul Sibiu au existat 
șase elevi care au reușit această perfor -
manță. Doi dintre ei sunt elevii Colegiului 
Național „Gheorghe Lazăr” din Sibiu, este 
vorba de Drăghiciu Carla și Ruja Eduard An-
drei. Foarte aproape de nota zece au fost 
însă și alți elevi ai colegiului nostru obținând 
media 9,97: eleva Gozdog Ioana sau 9,95 
elevii: Nan Iris Maria, Petcu Paul Cazimir și 

Turcu Darius Mihai. Adevărata confirmare a 
valorii elevilor unei școli vine însă din rezul-
tatul obținut de toți elevii din generația res -
pectivă. Topurile realizate la nivel național 
pun în evidență aceste rezultate. Astfel, 
Colegiul Național „Gheorghe Lazăr” din Sibiu 
a reușit în acest an performanța de a ocupa 
locul opt la nivel național, după media școlii 
la acest examen (9,56), și locul șase, dacă 
s-a luat în considerare media notelor obținute 
de elevi la matematică (9,60).  

Aceste rezultate sunt rodul muncii depuse 
atât de cei 60 de absolvenți ai colegiului, cât 
și de cadrele didactice care i-au îndrumat: 
prof. Corina Ciobotă, la limba și literatura 
română, și prof. Steliana Mărginean și prof. 
Delia Șerb la matematică. Pentru toți cei 
implicați în a ceastă activitate, elevi și dascăli, 
este un moment de bucurie, de împlinire, dar 
și de responsabilitate pentru anii care ur -
mează.”a declarat pentru ziarul Star Si bian, 
Gabriel Octavian Negrea, directorul Colegiu-
lui Națio nal „Gheorghe Lazăr” din Sibiu.

Colegiul Național „Gheorghe Lazăr“ din Sibiu conduce 
în acest an în topul școlilor din județ după rezultatele de 
la Evaluarea Națională 2020. Potrivit analizei realizate de 
echipa didactic.ro, colegiul sibian ocupă prima poziție în 
topul mediilor obținute în județ, respectiv locul opt la 
nivel național. 
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Bătălia Cărților revine la Mediaș

A început programul de  
asfaltare în municipiul Mediaș

Odată cu redeschiderea Bibliotecii Munici-
pale „St. L. Roth“ din Mediaș, iubitorii de lec -
tură, au ocazia și în acest an  să se înscrie 
în proiectul național „Bătălia Cărţilor”. Anul 
acesta, sunt mai puține titluri înscrise în con-
curs, ca urmare a situației epidemiologice din 
țara noastră. Sub egida Asociației Naționale 

a Bibliotecarilor și Bibliotecilor Publice din 
România, Biblioteca Municipală „St. L. Roth” 
Mediaș, în calitate de organizator și Bi -
blioteca Judeţeană „Octavian Goga” Cluj, în 
calitate de inițiator, lansează cea de a șasea 
ediție a Concursului naţional de lectură „Bă -
tălia Cărţilor”.  

Concursul se desfășoară pe trei secțiuni: 
copii (11-13 ani), adolescenți (14-18 ani) și 
adulți.  

Participanții înscrişi la secțiunile copii și 
adolescenți vor avea de citit șase cărți, iar 
adulții  opt cărți. Aceștia vor da calificative de 
la 1 la 5 în carnetul de lectură primit, şi vor 

întocmi fişe de lectură pentru fiecare carte în 
parte. Perioada de des fă șurare a concursului 
este iulie – noiembrie 2020. Premierea va 
avea loc în luna decembrie. Mai multe detalii 
despre concurs și lista cărților participante 
găsiți la Biblioteca Mu nicipală „St. L. Roth” 
Mediaș. 

După mai multe săptămâni în care vremea 
nu a fost una favorabilă lucrărilor de as-
faltare, Primăria Mediaș reia lucrările de 
modernizare străzi. Zilele acestea, se toarnă 
covor asfaltic pe strada Principele Ștefan 
Bathory din cartierul Moșnei, urmând ca în 
următoarele zile, mai multe străzi să intre în 
programul de reabilitare și modernizare străzi 
din municipiul Mediaș. Pe strada Feleac din 
cartierul Gura Câmpului și pe mai multe 
străzi din cartierul Gloria, se vor turna co -
voare asfaltice. 

„Vremea nu a fost una favorabilă pentru 
astfel de lucrări și am fost nevoiți să aștep -
tăm mai multe săptămâni pentru a ne asigura 
că toate aceste lucrări se vor ridica la nivelul 
solicitărilor noastre către firmele de execuție. 
Sunt ferm convins că în acest an vom reuși 
să modernizăm mare parte din străzile prinse 
în programul de investiții și că vom reda mu-
nicipiului Mediaș, o nouă imagine, așa cum 
ne dorim cu toții.” a declarat Gheorghe Ro -
man, primarul municipiului Mediaș.
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Ambulanța SMURD i-a devenit sală 
de naștere unei mămici din Benești

O întâmplare mai puțin 
obișnuită a adus bucurie 
pe chipul unei mămici din 
localitatea Benești, dar și a 
paramedicilor veniți să o 
transporte la spital. Un 
bebeluș nu a mai avut 
răbdare și s-a născut în 
ambulanță.

Un apel la numărul unic de urgență 112 so-
licita ajutorul salvatorilor Secției de Pompieri 
Agnita, în localitatea Benești, deoarece o fe-
meie însărcinată intrase în travaliu. În cel mai 
scurt timp la fața locului s-a deplasat o 
ambulanță SMURD, formată din paramedicii 
Adriana Sas, Ioan Oros și Sorin Simon. La 
puțin timp după preluarea acesteia, întrucât 
nașterea era iminentă, femeia a adus pe 
lume nou-născutul în autospeciala SMURD, 
sub atenta supraveghere a pompierilor sal-
vatori. După acordarea măsurilor de primă 
necesitate, mama și copilul au fost trans por -
tați în siguranță la Spitalulul Clinic Județean 
de Urgență Sibiu 

„Am rămas marcat în mod plăcut. Îmi am-
intesc despre finalul intervenție, când eram 
la Maternitate, iar mămica urma să fie dusă 
la spălat, aceasta m-a prins de haină și mi-a 
spus Mulțumesc frumos!”, ne mărturisește 
Sorin Simon. 

Prima experiență de acest gen a para-
medicilor 

A fost o intervenție inedită, cu care para-
medicii sibieni nu se confruntă des, însă s-
au mobilizat și adaptat pe moment situației 
existente pentru a oferi sprijin medical pa-
cientei și pentru ca nou-născutul și aceasta 
să ajungă în parametrii de siguranță la spital. 
Misiunea a fost o reușită a muncii în echipă. 
Pregătirea salvatorilor SMURD este temei -

nică iar cunoștiințele și experiența dobândită 
de-a lungul timpului prin participarea la multe 
misiuni medicale îi ajută să gestioneze efi-
cient și prompt fiecare caz medical la care 
sunt solicitați pe numărul de urgență 112. „Nu 
în fiecare zi se naștere un copil în ambulanță, 
chiar dacă am transportat până acum foarte 
multe gravide.”, spune Ioan Oros, șoferul și 
omul care a fost de mare ajutor pentru ceilalți 
doi colegi. 

Cine sunt paramedicii care au ajutat 
„nășit” bebelușul 

Adriana Elena Sas 
Paramedicul Adriana Elena Sas, în vârstă 

de 41 de ani, lucrează de patru ani în cadrul 
Secției de Pompieri Agnita. Cu toate că, este 
mama a doi tineri frumoși, un băiat de 21 de 
ani și o fată de 12 ani, trăirile în cazul con-
tribuirii la ajutarea mămicii să nască au fost 
deosebite. Îi place mult ceea ce face, ale -
gând o meserie nobilă, cea de salvator, iar 

în urma discuției cu aceasta am ajuns la con-
cluzia că, i se potrivește „mănușă” „Îmi do -
resc să facem bine oamenilor aflați în su -
ferință și încercăm pe cât posibil să aplanăm 
durerea lor. Nu am avut emoții, în acele mo-
mente am simțit că Dumnezeu ne veghează 
și ne ghidează. M-am simțit stăpână pe mine, 
iar mămica a fost foarte cooperantă, calmă, 
ne-a susținut și ajutat. Totul a decurs normal 
și rapid.”, ne-a mărturisit paramedicul Adriana 
Elena Sas. 

Sorin Simon 
Sorin Simon, în vârstă de 42 de ani, îm -

bracă uniforma de pompier din 2006, iar 
ocazional încadrează și ambulanța SMURD. 
Și-a dorit să practice o meserie din plăcere 
și a ales să fie salvator. „Este o meserie 
nobilă, să acorzi ajutorul cuiva care este la 
necaz mi se pare ceva deosebit. Nașterea 
acestui bebeluș a fost un eveniment fericit, 
în rest ne confruntăm cu tragedii, în special 
intervenim la stopuri cardiace, accidente. La 
această intervenție am avut emoții, datorită 

naturii evenimentului. Spre deosebire de 
colega mea, eu recunosc că mi-am făcut un 
mic scenariu, dar până la urmă trebuie să ne 
adaptăm exact situației întâlnite, improvizăm 
și trebuie să iasă bine.”, își amintește salva-
torul Sorin Simon 

Ioan Oros 
Ioan Oros, cel de-al treilea „naș” al fetiței 

născută în ambulanță a îmbrățișat meseria 
de pompier în anul 2006, iar din 2008 pro -
fesează pe ambulanța SMURD ca șofer. 
Emoțiile cele mai mari au fost în cazul aces-
tuia. Siguranța colegilor săi și rapiditatea de 
a ajunge la timp au fost prioritare în acele 
momente. „Profesând de mai mulți ani a -
ceastă meserie, ca paramedic am întâlnit 
foarte multe situații. Fiind la volan am avut 
foarte multe emoții, mai ales că trebuia să 
ajungem la timp și în siguranță. Când am 
auzit plânsetul copilului a fost ceva deosebit, 
care nu poate fi descris în cuvinte. Ne 
bucurăm că s-a terminat totul cu bine.”, este 
de părere acesta.

La Hoghilag s-a lansat APROZARUL VIRTUAL 
Producătorii din comuna sibiană Hoghilag, 

au din această lună platformă online de -
numită Aprozar Virtual. Această platformă se 
dorește a fi un real sprijin pentru toți pro -
ducătorii locali din Hoghilag, care se con -
fruntă în această perioadă cu diverse pro -
bleme ce țin de vânzarea produselor. Până 
în prezent aproximativ 30 persoane s-au în-
scris în această platformă, iar numărul lor 
pare a fi în creștere. Este cunoscut faptul că 
întreaga comunitate din Hoghilag cunoaște 
o reală schimbare de câțiva ani, iar deter-
minarea acestei comunități de a se dezvolta 
de la an la an, rămâne un real exemplu pen-
tru întreg județul Sibiu. 

„Cu susținerea primăriei Ciugud, am reușit 
să creăm un aprozar virtual al producătorilor 
din Hoghilag, parte a platformei „aprozarul 
virtual“ creată de primăria Ciugud. Ne-am 
gândit la producătorii noștri și încercăm în 

acest fel să-i susținem în aceste momente 
grele. Hoghilagul este prima localitate din 
România în care se cultiva tuberoze și e de 
datoria noastră să susținem această nobilă 
îndeletnicire. Alături de producătorii de tu -
beroze susținem și ceilalți oameni care pro-
duc: legume, produse apicole, produse 
lac tate etc. Mulțumesc colegilor din primărie 
alături de care am cules date, mulțumesc oa-
menilor minunați de la Ciugud!” a scris pri-
marul comunei Hoghilag, Nicolae Lazăr, pe 
rețelele de socializare.
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La naştere nou-născutul prezintă la nivelul ca-
pului 4 fontanele (uneori chiar 6), însa cel mai 
adesea se face referire doar la două dintre aces-
tea: cea anterioară – denumită în limbaj popular 
„moalele capului” și cea posterioară, de dimen-
siuni mult mai mici.  

Fontanelele reprezintă zone neosificate (o 
membrană dură) situate între oasele craniene 
(incomplet osificate) care, pe măsură ce nou-
născutul şi sugarul cresc vor scădea în dimen-
siuni pentru a se închide definitiv, într-un interval 
de timp foarte variabil cuprins în general între 
3luni şi 24 de luni. 

Aceste porțiuni „moi“ ajută la trecerea nou-
născutului prin canalul pelvi-genital în timpul 
naşterii pe cale vaginala şi protejează creierul de 
traumatisme, lăsând zonelor osoase ale cutiei 
craniene posibilitatea să fie flexibile şi nu ne ce -
sită îngrijire specială. 

Ecografia transfontanelară  
Ecografia transfontanelară este una dintre e -

xaminările imagistice utilizate în diagnosticarea 
diferitelor afecțiuni intracraniene ale nou-năs -
cuților și sugarilor. Prin intermediul acesteia se 
evaluează aspectul creierului şi circulaţia cere -
brală. Deoarece ultrasunetele nu trec cu uşurinţă 
prin craniu, această investigaţie imagistică este 
efectuată în special la nou-născuţii şi sugarii la 
care fontanela încă nu s-a închis, ceea ce per-

mite o „fereastră ecografică“ pentru vizualizarea 
creierului. 

Este indicată în situații care includ: prematuri-
tatea, hemoragia intracraniană, hidrocefalia, in-
juriile hipoxice și traumatismele la naștere, 
mal formații de sistem nervos central, infecții con-
genitale, mame cu tratament cu anti coagu lante/ 
trombofilii/diabet zaharat. 

Tehnica utilizează drept fereastră ecografică 
fontanela anterioară și în unele situații fontanela 
posterioară;  nu necesită pregătire prealabilă și 
sedare, motive pentru care este ușor de accep-
tat de părinți și copii. 

În prima parte a procedurii, medicul va aplica 
la nivelul fontanelei anterioare gelul care va avea 
pe cat posibil temperatura corpului și care este 
menit să faciliteze transmiterea undelor sonore 
la ecograf; 

În timpul examinării parinţii se pot ocupa de 
nou-născut sau sugar, oferindu-i suzeta şi acor -
dându-i atenția de care are nevoie. 

Ecografia transfontanelară la fel ca ecografia 
de sold, este o investigaţie lipsită de riscuri,  ne -
dureroasă, neiradiantă şi neinvazivă. 

Toate aceste tipuri de ecografie împreună cu 
consultațiile de specialitate se desfășoară în 
noul sediu al Clinicii PROCTOVEN. 

Dr. Raluca Iosifescu 
Medic specialist – Pediatrie și Neonatologie 
Clinica PROCTOVEN; Telefon: 0735.545.530

Ecografia la nou născuți

Atelier de cosit fâneață în Muzeul Astra
Muzeul ASTRA, instituție ale cărei acțiuni 

sunt posibile prin finanțarea Consiliului Ju -
dețean Sibiu, a organizat, un atelier inedit și 
interactiv de cosit fâneața din sectorul Textile 
și din Lunca Muzeului în aer liber din Dum -
brava Sibiului. Muzeografi și angajați ai Mu -
zeului, împreună cu câțiva vizitatori, au pornit 
la coasă încă de la primele ore ale dimineții. 
De altfel, această plecare timpurie face parte 

din tradiția cositului de odinioară, așa cum se 
întâmpla în satele arhaice ale României.  

„În vechime, cositul ierbii și a holdelor de 
secară aveau o mare importanţă într-o gos -
podărie din satele de odinioară. Din timp, 
bărbații își planificau alături de familie pornitul 
coasei. Flăcăii se adunau, atunci când aveau 
de cosit, și începeau să culce iarba la pă -
mânt până să se scuture de rouă. Femeile 
dar și mezinii familiilor adunate în clacă în-
torceau fânul cu furca de lemn, pentru a-l 
prinde soarele amiezii. Tehnicile de pregătire 
a coasei, alegerea lamei și a lemnului din 
care se face toporâștea, baterea lamei de 
coasă pe nicovală, trasul la gresie (sau cute  
- piatra de ascuțit) dar și poveștile cositului 
de odinioară sunt momentele pe care le 
retrăim la muzeu. După toate aceste etape 
putem spune că suntem gata pentru a trage 
prima brazdă!”, a declarat Lucian Robu, di-
rectorul Muzeului în aer liber din Dumbrava 
Sibiului.  

Au fost puse la dispoziția publicului, coa -
sele pregătite, pentru toți cei care au dorit să 
se pună în rând cu clăcașii Muzeului ASTRA. 
Ca în satul de altădată, la prânz în hotarul 
fâneței s-a mâncat slană cu ceapă. Atelierul 
interactiv de cosit fâneața este o com po -
nentă importantă în cadrul Programului Gră -
dină și peisaj în Muzeul ASTRA.
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PROCTOVEN ÎN CASĂ NOUĂ
După o perioadă grea în care am avut de 

trecut numeroase piedici și obstacole în în -
cercarea de a ne opri, am reușit să ne con-
struim propriul sediu, dotat la standarde 
europene. Am pornit la un nou drum cu multe 
speranțe, vise, cu dorință de muncă și dă -
ruire, pentru a veni în sprijinul pacienților în 
această perioadă grea prin care trecem cu 
toții. Clinica Proctoven a apărut din dorința 
unor medici tineri de a face performanțe în 
lumea medicală, performanțe care nu se pot 
realiza decât atunci când, după mulți ani de 
studiu găsești un loc unde să ai si aparatură 
modernă necesară actului medical. Noul 
sediu este prevăzut cu lift de persoane, ram -
pă pentru persoane cu handicap, parcare 
proprie și o sală de așteptare care te face să 
uiți că ești bolnav. Instalația de climatizare 
folosește exclusiv aer filtrat atât pentru încăl -
zire, cât și pentru răcire, respectând toate 
standardele în domeniu. Blocul operator este 
achiziționat în totalitate în acest an, dis-
punând și de locuri de spitalizare de zi. Cu 
această ocazie ținem să aducem mulțumiri 
tuturor celor care au fost alături de noi în 
această perioadă, celor care au crezut în noi 
și în visul nostru de a avea o clinică minu -
nată, cu un colectiv pe măsura. Relația 
medic-pacient a fost și este un subiect de-
osebit de controversat. Din păcate, în țara 
noastră chiar și la 30 de ani de la revoluție, 
această relație are mult de suferit, existând 
încă vechea mentalitate conform căreia pa-
cientul este tratat ca un simplu obiect, fără a 
exista comunicare. DA, poate exista și o alt-
fel de colaborare între medic și pacient, co-
laborare bazată pe respectul reciproc, pe 
prezentarea realității bolii, a posibilităților ter-
apeutice, a riscurilor fiecărui tip de tratament, 
lăsând pacientului posibilitatea de a-și alege 
metoda de terapie. 

Recunosc, că aceast tip de relație l-am 

văzut prima data în Franța și am fost uimiți, 
noi ca și medici, de respectul cu care poate 
fi tratat un pacient. Am deprins aptitudinile 
stabilirii acestei relații ce stă la baza câștigării 
încrederii unui pacient, încredere ce este unul 
din pilonii importanți în vindecarea ori cărei 
afecțiuni. Acest tip de relație vom în cerca să-
l stabilim în continuare cu toți pa cienții Clinicii 
Proctoven. Vom insista ca pacienții Centrului 
să nu stea ore în șir în sala de așteptare, 
consultațiile făcându-se doar cu programare 
în prealabil. Ambianța caldă de la biroul de 
primire clienți va încerca să diminueze e mo -
țiile celor care ne calcă pentru prima oară 
pragul. Ca la orice moment de nou început 
ne mândrim cu noutățile pe care le-am adus 
și realizat cu succes în acest ultimă perioadă, 
dar și cu noile dotări ale clinicii. Suntem prima 
Clinica din Sibiu care a introdus practica 
operației de hernie cu spi talizare de zi. Am 
trecut pragul de 300 de pacienți care au fost 
operați de hernie și externați la doar câteva 
ore după accesul în Clinica („plecând pe pi-
cioare“), fără nici o complicație, intervenția 
desfășurându-se fără absolut nici o durere 
pentru pacient. Am continuat interventiile 
chirurgicale pentru varice și tratamentul fără 
operație pentru hemoroizi, realizând din nou 
cote maxime de succes și mulțumiri din 
partea pacienților noștri. De asemenea am 
investit continuu în cadrul compartimentului 
de prevenție, diagnostic și tratament al a fec -
țiunilor sânului (atât benigne cât și a cance -
rului mamar). Suntem Clinica din Sibiu unde 
o pacienta ce prezintă o afecțiune ma mară, 
beneficiază atât de ecografie, biopsie, cât și 
de tratament chirurgical și oncologic, toate 
grupate și perfect organizate pentru a veni 
în sprijinul pacientelor care suferă de această 
afecțiune. 

Am continuat și investiția în aparatură, a -
chiziționând un nou ecograf ultramodern de 

uz cardiologic și un ecograf ultraperformant 
4D pentru ginecologie, la momentul actual 
existând în clinică 5 ecografe pentru diferite 
specialități. De asemenea am achiziționat un 
nou turn de videoendoscopie – pentru co -
lonoscopie și gastrofibroscopie, marca Olym-
pus, dar și holtere de tensiune și EKG – a -
parate care se poartă de către pacient 24 de 
ore pentru monitorizarea tensiunii arteriale și 
a activității cardiace cu scopul unui diagnostic 
de certitudine al afectiunilor car diace. Com-
partimentul de ginecologie a fost dotat cu un 
videocolposcop de ultimă generație. Colec-
tivul Clinicii s-a mărit considerabil prin ală -
turarea de alți medici tineri, ambițioși, cu 
dorință de muncă și afirmare care vor da mai 
multă forță și profesionalism Clinicii Proc-
toven. Medicii Clinicii sunt medici primari, 
cadre didactice care au beneficiat de spe -
cializări în străinatate. Ne propunem, în viito -
rul apropiat, să investim mai mult în a para -
tură modernă, confortul pacientului și mai 
ales să continuăm să punem accentul pe co-

municarea medic – pacient, fără de care actul 
terapeutic nu poate avea succes. Toate a -
ceste deziderate nu sunt posibile fără muncă, 
studiu permanent, reviste de specialitate la 
care suntem abonați, seminarii internaționale 
la care aflăm tot ce mișca în lumea medicală, 
care nu sunt gratis. 

De aceea Proctoven este o Clinică unde 
plătești calitatea actului medical. Proctoven 
nu e un supermarket medical la care lumea 
vine pentru reduceri, bonusuri sau chestii 
gratis. Vine, în schimb, să câștige cel mai im-
portant premiu: SĂNĂTATEA PROPRIE. 
Spe răm ca în viitor tot mai mulți concetățeni 
să poată beneficia de avantajele acestor ter-
apii moderne acum prezente în cadrul noului 
nostru sediu al CLINICII PROCTOVEN situat 
pe strada Rusciorului, numărul 18.  

 
Conferențiar Universitar Dr. Med. 

Ciprian Tănăsescu 
MEDIC PRIMAR CHIRURG 

CLINICA PROCTOVEN
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Cine este Gabriel Tischer? Candidatul 
FDGR pentru Consiliul Județean Sibiu

R: Domnule Gabriel Tischer, sunteți ofi-
cial candidatul Forumului Democrat al 
Germanilor din Sibiu, pentru funcția de 
Președinte al Consiliului Județean Sibiu. 
Cum v-ați decis pentru această can -
didatură? 

G.T. Premisele implicării mele în admi nis -
trația locală, ca membru al Forumului Ger-
man, datează de câțiva ani. Chiar dacă 
ten tația a fost mare, prin prisma complexității 
unui proiect de asemenea anvergură în 
administrația locală, până acum am ales să 
rămân activ în domeniul în care am lucrat 
peste 20 de ani, respectiv managementul 
companiilor private. Discuțiile cu conducerea 
Forumului au revenit în actualitate la finele 
anului trecut, când am decis să mă despart 
de unul din proiectele profesionale impor-
tante ale carierei mele. În acest context, am 
reevaluat posibila mea implicare în ad minis -
trația sibiană, iar hotărârea a venit de la sine. 

R: Care a fost factorul cheie în decizia 
Dvs.? 

G.T: Nu știu dacă a fost chiar factorul 
cheie, dar, cu siguranță, experiența mea din 
ultimii trei ani în funcția de Președinte al Con-
siliului de Administrație al Aeroportului din 
Sibiu a constituit un impuls important. Mai 
mult, rezultatele obținute împreună cu echipa 
Aeroportului, recunoscute și apreciate de co-
munitatea sibiană și de Consiliul Județean, 
precum și abilitățile dobândite în acest prim 
proiect aparținând unei instituții de Stat au 
constituit o motivație puternică. Sunt într-o 
etapă a vieții în care consider că sunt pregătit 
să fac față unei asemenea provocări. 

R: Ce șanse credeți că aveți ca om 

politic, reprezentând FDGR-ul? 
G.T: FDGR nu este o formațiune politică. 

Noi reprezentăm o minoritate națională care 
promite administrație locală la un nivel de 
performanță ridicat. Am reușit acest lucru 
foarte bine în ultimii 20 de ani, fiind recom -
pensați de către alegători: 5 mandate de pri-
mar al municipiului Sibiu și 2 mandate de 
Președinte al Consiliului Județean Sibiu. 
Între mine și FDGR relația este de încredere 
reciprocă, iar aceasta este o garanție a 
reușitei. 

R: Cine este omul Gabriel Tischer? 
G.T: Sunt născut în Sebeș Alba, într-o fam-

ilie de sași. Am crescut în Sibiu, oraș de care 
m-am legat afectiv pentru totdeauna. Sunt 
absolvent al Liceului Gheorghe Lazăr din 
Sibiu, secția matematică-fizică, am urmat cur-
surile Facultății de Inginerie din cadrul Uni -
versității „Lucian Blaga”, în cadrul căreia am 
obținut o diplomă postuniversitară de Master 
în Management. Cariera mea profe sională a 
însemnat conducerea mai multor companii 
din domeniile: comerț, construcții, servicii, fi-
nanciar. Apogeul carierei mele a fost atins în 
echipa de conducere a grupului industrial 
Serviciile Comerciale Române, cel mai im-
portant grup industrial cu capital românesc, 
unde am deținut funcțiile de vice pre ședinte, 
apoi președinte executiv și pre șe dinte de 
Consiliu de administrație al mai multor com-
panii din grup. 

R: Sunteți cunoscut sibienilor ca orga-
nizator de evenimente culturale. Cântați la 
chitară bass într-un band. Cum se împacă 
această latură a personalității dvs. cu cea 
profesională? 

G.T: Viața este frumoasă când ai pasiuni. 
Trăiești cu bucurie atunci când în viața ta 
există un echilibru între planurile profesional, 
social și personal. Hobby-urile completează 
acest tablou al unei existențe armonioase. 
Din primul an de studenție am fost implicat în 
organizarea festivalelor de Jazz de la Sibiu 
și de la Costinești. Apoi, în cadrul colaborării 
mele cu atașatul social al Ambasadei Austriei 
la București, pe lângă proiecte sociale și 
proiecte de combatere a sărăciei, m-am im-
plicat și în organizarea programului cultural 
al CibinFest și al Târgului de Crăciun din 
Sibiu, proiecte dragi sufletului meu. Cântatul 
la chitară bas este o adevărată pasiune, 
descoperită în urmă cu cca. 10 ani, finalitatea 

acesteia fiind constituirea unui hobby band 
cu care am performat pe scenele câtorva 
evenimente în ultimii ani, alături de colegi din 
diferite medii profesionale, avocatură, me di -
cină, dar și alături de muzicieni profesioniști. 

R: Care sunt valorile care vă definesc? 
G.T: Am crezut întotdeauna în demnitate, 

respect și adevăr! Demnitatea presupune 
standarde care să te definească în ochii 
celorlați printr-o atitudine echilibrată și e chi -
distantă. Respectul față de valorile neperis-
abile presupune un efort continuu pe care mi 
l-am asumat din neam. Adevărul este o pa -
radigmă existențială în care o să mă mențin 
până la sfârșitul vieții.
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Sibienii au participat la primele spectacole 
din această vară la Grădina BIS

După atâta izolare, restricții și dor de teatru, sibienii au 
participat la primele spectacole din această vară la 
Grădina BIS, organizate weekendul trecut. Se pare că 
publicul a fost dornic să „consume” teatru, deoarece 
cele 20 de bilete pentru fiecare reprezentație în parte s-
au vândut „ca pâinea caldă”. Surprizele oferite în 
această vară de către BIS Teatru vor continua pe 5 iulie 
cu spectacolul de teatru comunitar „Doi moldoveni în 
Ardeal“, în cadrul proiectului Teatrul din Cartier, ce se va 
desfașura până în 31 iulie.

 „Povestea poveștilor” a fost o premieră 
marca BIS Teatru, în regia lui Bogdan Sără -
tean, realizată pe baza unui scenariu inspirat 
din textul omonim scris de Ion Creangă, 
păstrând umorul, stilul șugubăț și personajele 
mucalite specifice operei marelui povestitor. 
„Mare bucurie am avut să primim public în 
Grădina BIS. S-a jucat în premieră absolută 
POVESTEA POVEȘTILOR, un scenariu 
după Ion Creangă. Am numit întâlnirea din 26 
iunie 2020, “Repetiție cu public”. Am proce-
dat astfel din mai multe motive: în primul rând 
produsul nostru era crud, repetițiile din a -
ceastă săptămână fiind ceva mai greoaie din 
pricina ploilor abundente & nesfârșite. Textul 
de final a fost scris cu două zile înaintea 
înfățișării la public. El s-a născut din munca 
cu actorii și din felul în care ne-am afundat în 
opera & biografia lui Ion Creangă. În al doilea 
rând, la nivel de organizare a evenimentului, 
eram curioși cum vor decurge lucrurile. A fost 
o premieră absolută și pentru noi, să primim 

public în condițiile cele noi de siguranță sa -
nitară. Oamenii au înțeles situația, au păstrat 
distanțarea și au purtat măști pe toată pe-
rioada spectacolului, așa cum cer normele în 
vigoare. Fiind un spectacol jucat pe lumină 
naturală, a fost atât de straniu să nu vedem 
expresiile oamenilor din public. Ei reacțio -
nează altfel, râd cu totul altfel, atunci când 
poartă măști. Iar noi le mulțumim că au fost 
cu noi, că au respectat normele, că s-au bu-
curat împreună cu artiștii, că ne-au dat sem-
nul cel limpede că nu suntem singuri. Ne 
înclinăm în fața lor, a voastră, a publicului.”, 
au transmis reprezentanții evenimentului la 
finalul primei reprezentații. 

În scopul respectării normelor legale și 
sanitare, a fost pus în vânzare un număr mic 
de bilete, care s-au vândut foarte rapid. Or-
ganizatorii au oferit asigurări în privința 
urmării cu strictețe a indicațiilor autorităților 
în vederea combaterii epidemiei. 

Foto Hruby Carol. 

Concerte estivale pe Esplanada Sălii Thalia  
În Vara Filarmonicii, Zilele Muzicii Româno-Americane 
se mută pe Cea mai frumoasă stradă din Sibiu

Pentru prima dată în cei 17 ani de viaţă ai 
festivalului Zilele Muzicii Româno-Americane, 
spaţiul de desfăşurare al evenimentului nu 
va mai fi Piaţa Mare, ci Strada Cetăţii, 
cunoascută şi ca Cea mai frumoasă stradă 
din Sibiu. Astfel Strada Cetăţii va fi dedicate, 
în perioada 1-5 iulie, găzduirii evenimentului 
muzical organizat de Filarmonica de Stat 
Sibiu. În programul festivalului sunt incluse 
cele mai iubite turnee muzicale româneşti,” 
Pianul Călător” - susţinut de celebrul pianist 
Horia Mihail, „O harpă de poveste”, sau 
„Orgile României”, aceste din urmă desfă -
șurându-se la Biserica Franciscană - prima 
şcoală de orgă din lume. Pentru că trăim so -
lidari cu alte instituţii din domeniul artei spec-
tacolelor din Sibiu, în cadrul festivalului vom 
regăsi un moment de dans suştinut de Teatrul 
de Balet din Sibiu, acompaniat de orchestra 
simfonică a Filarmonicii, cea care va inter-
preta „Anotimpurile” de Antonio Vivaldi, com -
poziţia care se menţine de 300 de ani în topul 
preferinţelor publicului meloman. Orchestra, 
bucuroasă de reîntâlnirea cu spectatorii, va 
fi condusă de Tiberiu Soare, diri jorul Operei 
Naţionale din Bucureşti, cu contribuţia so -
listică a violoncelistului Răzvan Suma, într-
un concert programat în 4 iulie. 

O combinaţie inedită între muzica simfo -
nică şi spiritul urban al noii generaţii își va 
face loc în program duminică 5 iulie, pe Es-
planada Sălii Thalia, când spectatorii vor 
putea asista la un concert Ska-Punk-Reggae 
al celor de la Suburbia 11. 

„Ne-am dorit să ne adaptăm cât mai bine 
unui moment de restricţii sociale, dar şi să 
oferim ceva din bucuria spectacolelor cu care 
publicul sibian este atât de obişnuit”, a spus 
dirijorul Cristian Lupeş, managerul Filarmo -
nicii de Stat Sibiu. „Am încercat să construim 
un spectacol cât mai complex din punctul de 
vedere al repertoriului ales, dar şi al sincre -
tismului cu alte arte, pornind de la un concept 
european,” Unitate prin diversitate”. Rea -
mintim spectatorilor noştri că accesul publi -
cului este limitat, iar condiţiile de dis tanţare 
socială, obligatorii. Vom învăţa să ne bu -
curăm în continuare de muzică şi de noua 
disciplină a vieţii noastre în toată Vara Filar-
monicii, pe Cea mai frumoasă stradă din 
Sibiu”, a adăugat Lupeş. Intrarea la toate 
evenimentele din programul festivalului este 
liberă, în limita locurilor disponibile. Eveni-
mentul este organizat de Filarmonica de Stat 
Sibiu cu sprijinul Consiliului Județean Sibiu.
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Alexandru Rubint- antrenor juniori BC CSU Sibiu:  
Rolul antrenorului este și de a modela viitorii adulți

Alexandru Rubint, în vârstă de 42 de ani, antrenează 
copiii și juniorii Clubului BC CSU Sibiu. Puținul timp liber 
pe care îl are, preferă să îl dedice familiei, prietenilor, dar 
și sportului. A descoperit baschetul la vârsta de 12 ani, 
datorită fratelui său mai mare care practica deja acest 
sport, iar Alex s-a îndrăgostit imediat, astfel relația lui cu 
baschetul durează de mai bine de trei decenii.

De când a descoperit baschetul și până în 
momentul de față, este unica și marea sa pa-
siune. Și, se pare că, se adeverește prover-
bul „Așchia nu sare departe de trunchi” și în 
cazul familiei Rubint, deoarece fiul său în 
vârstă de 13 ani i-a călcat pe urme. „Bas -
chetul l-am descoperit datorită fratelui meu 
mai mare și el îndrăgostit de acest sport, 
care m-a sfătuit să încep să practic și eu, iar 
la 12 ani am mers la primul antrenament. Ca 
poziție pe teren, în toată cariera mea de 
jucător am ocupat poziția 2 - shooting guard. 
Perioada în care am jucat baschet a fost 
foarte frumoasă, am rămas cu niște amintiri 
deosebite, lotul echipei era format din jucători 
foarte valoroși, unii dintre ei fiind, selecționați 
și în lotul național. Consider că a fost o 
perioadă de glorie pentru baschetul sibian, 
atunci s-a câștigat al doilea campionat 
național și un loc 3.”, își amintește fostul 
jucător al echipei BC CSU Sibiu. 

„Rolul antrenorului este și de  
a modela viitorii adulți” 

Alexandru Rubint este în prezent an tre -
norul principal al juniorilor U14, dar și an -
trenorul secund al celor de la U18. Prin 
„mâinile” sale și sub privirile agere s-au for-
mat numeroși jucători de valoare. Sibianul 
lucrează zilnic cu toate categoriile de mini-
baschetbaliști, cu vârste cuprinse între 6 și 
18 ani. A schimbat „tabăra” de jucător cu cea 
de antrenor la vârsta de 26 de ani, datorită 
oportunității de a antrena la un turneu de jun-
ior. Echipa U18 a avut un an foarte bun și s-
a calificat fără probleme în turneul final, fiind 
în top opt pe țară, în timp ce reprezentanții 
U14 s-au calificat la turneul final doi, fiind 
printre primele 16 echipe din România. A -
ceste turnee, Federația Română de Baschet 
dorește să le organizeze în lunile iulie și au-
gust, iar în funcție de cum evoluează situația 
din țară se va decice dacă se vor putea des -
fășura sau nu. 

„Lucrez cu toate categoriile de copii, de la 
cei mici 6-7 ani până la cei mari 18 ani. La 
cei mici ai ocazia să vezi bucuria lor de a 
face mișcare, de a se juca, dorința de a 
învăța, iar pe măsură ce cresc în vârstă, vin 
satisfacțiile muncii tale, victoriile în meciuri, 
rezultatele bune în campionat. De aseme-

nea, rolul antrenorului este și de a modela vi-
itorii adulți: dezvoltându-le încrederea în sine, 
spiritul de echipă și dorința de a fi mai buni. 
În jurul vârstei de 26 de ani am avut ocazia 
să particip la un turneu de juniori, ca an tre -
nor, mi-a plăcut foarte mult. Atunci am decis 
să continui pe drumul acesta și consider că 
nu am greșit să renunț mai devreme la cari-
era de jucător în favoarea celei de antrenor. 
Am început să lucrez cu grupa U18 încă de 
când aveau 9-10 ani, am parcurs cu ei toate 
etapele junioratului. Sezonul acesta, conduc-
erea clubului a decis să aducă un antrenor 
coordonator pentru centrul de copii și junior, 
este vorba de Goran Vrkic, care a preluat ca 
antrenor principal și echipa de U18, eu de-
venind secund. El este un antrenor foarte ex-
igent, dur, care nu acceptă decât implicare 
100% din partea copiilor pentru ai putea duce 
la nivel maxim. La toate echipele valoroase 
din campionatul de juniori, pe bancă sunt doi 
antrenori, unde principalul conduce, secun-
dul ajută, iar copiii au numai de câștigat.”, a 
precizat Alexandru Rubint. 

Am fost curioși să aflăm cum s-au antrenat 
elevii săi U14 și U18 în timpul pandemiei, 
cum a trecut pentru ei această perioadă. 
„Această pandemie ne-a afectat pe toți, viața 
ni s-a schimbat destul de brusc, clar că și 
copiii au fost afectați, mai ales cei care fac 
sport. Ei sunt copii activi, obișnuiți să facă 
mișcare, iar izolarea nu a fost plăcută, nu s-
au mai putut desfășura meciuri, antrena-
mente, a fost o perioadă în care sportul s-a 
făcut acasă. Copiii din grupele de perfor -
manță au primit un program de exerciții de 
făcut acasă, dar baschetul este sport de 
echipă, să faci antrenament acasă de unul 
singur după programul primit de la antrenor 
este totuși ciudat.”, consideră acesta. 

Alexandru Rubint ne-a împărtășit cum 
arată jucătorul perfect în viziunea antrenorul 
din prezent. „Lucrând cu copii, mă voi referi 
la aceștia, juniorul perfect este acela care 
este dispus să muncească oricât este nevoie 
pentru a-și urma visul de a ajunge jucător 
profesionist. Ca jucător mi-a plăcut mai mult 
atacul, ca antrenor pun accentul pe de fen -
sivă. Ca jucător și antrenor am umblat mult 
prin țară, dar și pe afară. Am fost cu copiii în 
Germania și Serbia, iar ce am văzut acolo 

este de domeniul SF-ului pentru noi. Dacă 
este greu să ne comparăm cu Germania în 
domeniul sportiv, am putea face această 
comparație cu Serbia, care nu este cu mult 
mai dezvoltată economic, dar a cărei infra -
structură sportivă este cu 10 clase peste noi, 
din păcate. De asemenea, dacă compar alte 
orașe de nivelul Sibiului, nu ieșim bine, în 

județul nostru s-a neglijat ani la rând sportul, 
infrastructura pentru acest domeniu este 
insuficientă nu doar pentru cluburile sportive 
din oraș, ci și pentru oamenii de rând care 
doresc să facă mișcare. Nu mai vorbesc pen-
tru copiii de la 10 – 12 ani în sus, ce variante 
oferă Sibiul de a face mișcare pentru acești 
copii?!
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Turul Ciclist al Sibiului va alinia la start cel mai bun 
pluton care a pedalat vreodată pe șoselele României

Ediția a zecea a Turului Ciclist al Sibiului se 
va desfășura în perioada 23 – 26 iulie 2020, 
au anunțat organizatorii competiției de cate-
goria 1 UCI Europe Tour, competiție care, în 
condițiile pandemiei SARSCov2, deschide 
sezonul de ciclism la nivel global. Inițial, Turul 
Sibiului urma să se desfășoare în perioada 2 
– 5 iulie, devenind astfel prima competiție din 
calendarul mondial de șosea al Uniunii Ci-
cliste Internaționale (UCI) organizată după 
pauza forțată provocată de pandemie. 

Organizatorii Turului Ciclist al Sibiului se 
temeau însă că, la începutul lunii iulie, res -
tricțiile de călătorie din majoritatea țărilor de 
pe continent ar putea încă afecta startul Tu-
rului Ciclist al Sibiului, la fel ca și prevederile 
de carantină. 

Membrii comitetului de organizare s-au 
consultat asupra noii date cu echipele care 
și-au anunțat participarea și au ajuns la con-
cluzia că a doua parte a lunii iulie ar fi mai 
potrivită, după care au anunțat Federația Ro -
mână de Ciclism și Uniunea Ciclistă Inter -
națională. Ca urmare a modificării ca len da -
rului competițional, mai multe echipe de 
World tour și-au anunțat interesul de a partic-
ipa la Turul Ciclist al Sibiului, alăturându-se 
echipelor profesional-continentale, continen-
tale și naționale. Echipele din elita ciclsmului 
mondial ridică tabloul de start la 25 de echipe 
și anunță un grad de spectaculozitate nema-
iatins de o competiție ciclistă din România. 

Traseul Turului 
Ediția de acest an oferă oportunități atât 

pentru cățărători, cât și pentru sprinteri. 
Competiția începe cu tradiționalul prolog din 
centrul istoric al Sibiului. Cicliștii nu vor avea 
prea mult timp să-și tragă răsuflarea, de oare -
ce plutonul va porni a doua zi direct în etapa-
regină cu finishul pe culmile Masivului Fă gă -
raș, la Bâlea Lac (2036 m). Etapa a doua va 
fi o luptă pe teren valonat între specialiștii 
evadărilor și sprinteri, cu finishul în Sibiu. 
Contratimpul în ascensiune spre Păltiniș 
(1450 m) de duminică dimineața va oferi ru-

tierilor cu ambiții ultima ocazie de a urca în 
clasamentul general înainte de finalul en-fan-
fare de duminică seara, cu finishul etapei din 
Piața Mare. 

Prologul – joi 23 iulie – în centrul istoric al 
Sibiului. 

Etapa 1 – vineri 24 iulie – se va derula pe 
traseul Sibiu – Gura Râului – Cisnădie – 
Tălmaciu – Avrig – Cârţa – Agnita – cu finish 
la Sibiu. 

Etapa 2 – sâmbătă 25 iulie – se va 
desfășura pe ruta Sibiu – Sălişte – Dobârca 
– Cristian – Cisnădie – Cârţişoara – cu 
sosirea la Bâlea Lac (2.034 m altitudine). 

Etapele 3 și 4 au loc duminică 26 iulie. 
Noutatea acestei ediţii este contratimpul in-
dividual în cățărare la Păltiniş (1.450 m alti-
tudine), urmat de o etapă pe teren plat (Sibiu 
– Cisnădie – Poplaca – Sălişte – Cristian – 
Sibiu) cu finalul clasic al Turului, respectiv fi -
nishul în Piaţa Mare. 

Lista provizorie a echipelor participante: 
Două echipe de World Tour, șase echipe 

UCI Pro, 16 echipe continentale și una 
națională au confirmat participarea la ediția 
aniversară a Turului Ciclist al Sibiului: BORA 
– hansgrohe, Israel Start-Up Nation, Alpecin-
Fenix, Androni Giocattoli Sidermec, Bardiani 
CSF Faizanè, Gazprom – RusVelo, NIPPO 
DELKO One Provence, Vini Zabù KTM, 
ABLOC CT, Akros Excelsior Thömus, Amore 
e Vita, CCC Development Team, Cycling 
Team Friuli ASD, D’Amico UM Tools, Elkov 
Kasper, Giotti Victoria, Mazowsze Serce Pol-
ski, Memil Pro Cycling, Meridiana Kamen 
Team, Sangemini Trevigiani MG.K Vis VPM, 
Team Felbermayr Simplon Wels, Team 
Novák, Voster ATS Team, Work Service Dy-
natek Vega Prefabbricati și Echipa Națională 
a României. După schimbarea datei Turului, 
echipa de World Tour CCC Team a fost 
înlocuită de CCC Development Team, iar 
echipele Sapura Cycling și Dauner D&DQ-
Akkon nu pot călători pentru a lua parte la 
competiție. 

FC Hermannstadt a primit licența  
pentru sezonul 2020 – 2021 al Ligii I

Inițial, Clubul FC Hermannstadt nu a primit licența pen-
tru sezonul următor al Ligii 1, motivul fiind, datoriile 
către un fost jucător. Este vorba de Bruno Chalkiadakis, 
care a îmbrăcat tricoul FCH în perioada iulie 2018 – ian-
uarie 2019, jucând doar opt partide pentru sibieni. 

Conducerea clubului sibian și-a schimbat 
avocatul, alegând să fie reprezentată de Dan 
Idita, care a făcut apel la decizia inițială și a 
reușit să obțină licența la Comisia de Apel. În 
plus, echipa antrenorului Ruben Ales a scă -
pat și de amenda în valoare de 50.000 de lei 
dată în primă instanță. 

„Suntem o familie puternică la #FCH și 
sunt sigur că suporterii sibieni ne vor susține 
să facem un meci bun. Energia lor va fi 
impor tantă!”, a spus tehnicianul spaniol îna -
intea partidei cu Academica Clinceni. 

„Pentru toți cei care ne susțin tot meciul, 
până în prelungiri și după următoarea par -
tidă... Spre întotdeauna... Și pentru toți cei 
care ne critică fără să (ne) jignească, noi ne 
vom ridica! Ne vom ridica de fiecare dată 
când vom fi puși la pământ! Sibiul merită să 
aibă fotbal. Sibiul are fotbal! #RESPECT tu-
turor suporterilor care ne sunt alături și la 
bine și la greu!”, transmit reprezentanții FCH 
pe pagina de facebook a clubului. 

Administrația de licențiere din cadrul FRF 
a anunțat vineri, 26 iunie, că toate cele 20 de 
cluburi care au solicitat licența pentru noul 
sezon de Liga 1, ediția 2020/2021, au ob -
ținut-o. Probleme au avut doar FC Her-
mannstadt și Turris Oltul Turnu Măgurele, 
care au obținut licența după ce au făcut apel. 

„Instanța de fond a respins cererea de 
acordare a licenței formulată de Asociația 
Fotbal Club Hermannstadt și a refuzat acor-
darea licenței de Liga 1, pentru încălcarea 
art. 47 – Lipsa datoriilor financiare restante 
către angajați, de la criteriul financiar, și a 
sancționat cu penalitate financiară de 50 mii 
lei încălcarea art. 23 – Stadion pentru 
competițiile UEFA și pentru campionatul 
național, de la criteriul de infrastructură din 
RNLC&FPF. FC Hermannstadt a contestat 
hotărârea instanței de fond la Comisia de 
apel pentru acordarea licenței cluburilor. 
Comisia de apel a pronunțat astăzi, 26 iunie, 
deciziile definitive și executorii, prin care a 
fost admis apelul formulat de FC Her-
mannstadt. Astfel, în cazul apelului formulat 
de clubul Asociația Fotbal Club Herman -
nstadt, Comisia de apel a constatat că sunt 
îndeplinite cerințele art. 23, la dosarul cauzei 
find depus P.V. din data de 22 iunie 2020, de 
omologare definitivă a stadionului Municipal 
din Sibiu. De asemenea, comisia a constatat 
că sunt îndeplinite și cerințele art. 47, la 
dosar fiind depus un Contract de tranzacție 
din data de 28 mai 2020, prin care s-a achitat 
suma restantă către un jucător. În con -
secință, Comisia de apel a schimbat hotă -
rârea instanței de fond, a acordat licența de 

Liga 1 pentru sezonul 2020-2021 clubului 
Asociația Fotbal Club Hermannstadt și a a -

nulat penalitatea financiară de 50 mii lei.”, se 
arată în comunicatul FRF.



Stop accidentelor! S-au montat 32 de indicatoare 
de informare pe 12 drumuri județene

Producători noi în Piața Volantă 
Transilvania începând cu 1 iulie!

Pentru prevenirea accidentelor în județ, 
Con siliul Județean Sibiu în parteneriat cu In-
spectoratul de Poliție Județean Sibiu și cu 
SC Drumuri și Poduri SA au stabilit câteva 
măsuri care să conducă la siguranța în trafic. 
Astfel, în luna iunie s-au efectuat lucrări de 
toaletare a vegetației din zona de siguranță 
a drumului, precum și în zonele în care a -
ceasta împiedică vizibilitatea indicatoarelor 
rutiere. Totodată s-au montat 32 de indica-
toare de informare pe 12 drumuri județene. 

„Ne dorim ca siguranța în trafic să fie sus -
ținută de o infrastructură care să îi sprijine 
pe conducătorii auto, atât prin modernizarea 
drumurilor la standarde europene, cât și prin 
montarea de panouri de informare și de indi-
catoare de restricție a vitezei. Este foarte im-
portant ca participanții la trafic să se simtă în 

siguranță când tranzitează drumurile jude -
țului nostru.” a declarat Daniela Cîmpean, 
președinta Consiliului Județean  Sibiu.  

O altă măsură importantă pentru siguranța 
în trafic a conducătorilor auto a fost montarea 
unor indicatoare ce semnalizează prezența 
animalelor sălbatice.  

Astfel, în perioada februarie– mai 2020, SC 
Drumuri și Poduri SA a montat 55 de indica-
toare pe 17 drumuri ju dețene. Zonele cu risc 
ridicat de producere a accidentelor între ve-
hicule auto și animale au fost identificate cu 
sprijinul fondurilor cinege tice de pe raza 
județului Sibiu.  

Aceste ac țiuni sunt realizate de angajații 
Serviciul Si guranță Rutieră din cadrul SC. 
Drumuri și Poduri SA și sunt finanțate din 
bugetul Consiliului Ju dețean Sibiu.

Consiliul Județean Sibiu anunță finalizarea 
procedurilor de depunere și selecție a cere -
ri lor pentru contractarea unui punct de vân-
zare în cadrul Pieței Volante Transilvania, 
pentru semestrul II al anului 2020. Pentru se-
mestrul II au fost depuse 212 cereri dintre 
care au fost selectați 180 de producători 
împărțiți pe următoarele sectoare: Carman-
gerie (12 de cereri), Legume / fructe ( 58 de 
cereri), Lactate (35 de cereri), Ouă/pui (14 
cereri), Miere (13 cereri), Panificație ( 25 
cereri), Ulei ( 2 cereri), Siropuri și dulcețuri (3 
cereri), Mici meșteșugari (7 cereri) Flora 
spontana (3 cereri), Flori și arbuști (8 cereri). 

Îmbucurător pentru toți consumatorii de 
pro duse locale este faptul că pentru perioada 
următoare peste 20 de producători noi din 
județul Sibiu au depus cerere pentru a co -
mer cializa produse în piață. Astfel, cei care 
cumpăra din piață vor beneficia de o ofertă 

mai diversificată la sectoarele: Ouă/pui, Pa -
nificație, Lactate, Miere, Dulcețuri/siropuri, 
Mici meșteșugari, Legume/fructe. Aceștia 
sunt din localitățile: Sibiu, Avrig, Tălmaciu, 
Cârțișoara, Rășinari, Cașolț, Șura Mare, 
Tilișca și Păuca. ”Ne bucură interesul crescut 
al producătorilor locali de a vinde în Piața 
Vo lantă Transilvania. Ne dorim ca piața să 
beneficieze de diversitate oferită de pro-
dusele cultivate și preparate în județul nostru. 
A ceas ta este o componentă importantă, atât 
pentru dezvoltarea consumului local, cât și 
pentru promovarea produselor tradiționale si-
biene”, a declarat președinta CJ Sibiu, Da -
niela Cîmpean. Selecția dosarelor s-a realizat 
conform Regulamentului de Organizare și 
Funcționare al Pieței Volante Tran silvania. 
Odată cu introducerea gastronomiei și de -
finirea termenului de local în Strategia de 
Dezvoltarea a Județului Sibiu, precum și cu 

crearea noului Compartiment Dezvoltare 
Durabilă din cadrul CJ Sibiu, Regulamentul 
de Organizare și Funcționare al Pieței Vo -

lante Transilvania va fi actualizat pentru a 
întării premisele unei dezvoltării durabile a 
consumului local.


